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 התחדשנו באתר קיבוצי משוכלל 



 

שבועיים של תהפוכות שלום לכולכם. 
ומהפכים עברו על כוחותינו. נתחיל ממזג 
האוויר. אחרי יותר משלושה שבועות של 

יובש קיצוני ורוחות חזקות, חזר הגשם 
מ"מ  100-ובגדול! בינואר מתקרב מד הגשם ל

וביחד עם הגשם של נובמבר ודצמבר אנחנו 
המ"מ. יפה לא? החזאים  450כבר חוצים את 

נוספת בשבוע הקרוב כך מבטיחים מנה יפה 
מ"מ מאחורינו.  500שבטח נשאיר את ה

אביבי ומתחמם.  –ודווקא סוף השבוע הזה 
  סימן לימים טובים?

מהפך גדול אם כי צפוי היה חילופי השלטון 
באמריקה. נדמה שכמעט כולנו רצינו 

שהנשיא המכהן יחזור לביתו ותתחיל תקופה 
חדשה ואחרת בדמוקרטיה הגדולה שהיא גם 

הגדולה. רבים בישראל רוצים לראות דידתנו י
מהלך דומה גם בשלטון שלנו ומצפים שגם 

אצלנו יגיע סוף לרוה"מ המכהן. ואכן, 
הבחירות אצלנו הולכות ומתקרבות וצריך 

לקוות שלא תהיינה הפתעות לא צפויות 
המפגינים  –שישבשו את המהלך. בכל מקרה 

נושאי נס הדמוקרטיה והיושר  –הנאמנים 
יכים להתאסף בערבי חמישי ובעיקר ממש

במוצאי השבתות להרים את נס הדגל בצומת 
מחכים לעוד רבים וטובים  –הכביש הראשי 

 ומקווים לשינוי. שיצטרפו 

השינוי החשוב השלישי הוא החלפת האתר 
והיישום של כפר מסריק. אחרי שנים שבהן 

פעלנו עם אפליקציית קהילנט הוחלט להיפרד 
רת שמציעה שידרוג של ולעבור לחברה אח

האתר עם אפשרויות מתקדמות וידידותיות 
יותר. לאתר החדש קוראים "מקומי" 

והמזכירים בדף שלהם מכינים אותנו למעבר. 
בקרוב נכנס לשימוש פעיל באתר ובטח נקבל 

הסבר מקיף ומפורט על האתר על 
מיישמים אותו בצורה  האפשרויות שבו ואיך

הקדשנו את טבית.  בינתיים הנכונה והמי
שער העיתון לתמונת דף הבית של מקומי 

הנעשה הזה תוכלו -גם את הד כפר מסריק.
כבר לקרוא באתר החדש. נקווה שהמעבר 

 הזה יצדיק את המאמץ ונראה ברכה בעמלנו. 

 

 

הסגר השלישי נמשך ויש כאלו שמתחילים 
לראות שינוי בעקומת המגפה. האם באמת 

 מתקרב היום שבו אפשר יהיה לחזור
מבצע החיסון  –למסלול? לא בטוח. מצד שני 

נמשך במרץ ובעקביות ובדו"ח המזכירים 
כבר  60נאמר שכמעט כל אלו שמעל גיל 

התחסנו )ראשון וחלק גם שני( וזאת בשורה 
חשובה ומשמחת מאד. בשבועות הקרובים 

תהיה רוב האוכלוסייה בקיבוץ מחוסנת וברור 
שזה מצב טוב בהרבה. אבל אסור להרפות 

ואסור לזלזל. מוכרחים לשמור על ההנחיות 
 עד הרגע האחרון. 

אחד הביטויים של תקופת הסגר הוא תפעול 
החינוך בכל הגילאים. תלמידי בית הספר 

הרך בהתארגנות  לב"זום" וילדי הגנים והגי
מיוחדת לימי הסגר עם ההורים ואנשי החינוך 

מיני צורות של התארגנות ופעילות ועם בכל 
עזרה מאנשים רבים. מערכת הגיל הרך וגם 

המרח"בים נרתמו למשימת "האוורורים". למי 
שלא מכיר נסביר שמדובר בפעיליות שונות 
ומגוונות במקומות וחללים שונים, ובעזרת 

חברות וחברים רבים שמפעילים קבוצות 
אלו  –קטנות עד חמישה ילדים ביחד 

ואפשר להגיד שזה  -ולות המפורסמות הקפס
 עבד יפה ובהצלחה. 

ותמונה חמודה שקיבלנו מרינה כהן תחת 
  ספורט חורף. –הכותרת 

 

 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם!   אברהם



 
           –משולחן המזכירים 

 2021ינואר 
  – קורונה[ 1

  60מגילאי  100%כמעט  -חיסונים  +
בקיבוץ, קיבלו את החיסון הראשון 

ורבים כבר את השני. אני שמחים על 
ההיענות הגדולה לחיסונים ומצפים 
מכולם להתחסן, בכדי שנוכל לחזור 

לשגרה מלאה בקיבוץ.  אם יש חברים 
להתחסן ועדיין לא המעוניינים 

 מעין. הצליחו, נא ליידע את נופר

  עם גם  –אחריות חברתית ואישית
חשיבות עצומה  ןיש עדיי ,החיסונים

ואחריות של כל אחד ואחת מאתנו 
לשמור על ההנחיות. הימנעו 

מהתקהלויות חברתיות מיותרות 
 מבקשים אתושימרו על עצמכם. 

עזרתכם באכיפת ההנחיות ושמירה על 
 הבריאות של כולנו

  מבודדים.  8 -חולים ו 4כיום בקיבוץ 
 
  –" מקומי[ "2

  אפליקציה החדשה ההשקנו את– 

. רוב החברים והתושבים מקומי
טלפונים כבר הורידו את האפליקציה ל

למחשב. אנחנו מזמינים  וגםניידים ה
את מי שעדיין לא עשה זאת, להתחבר 

 חיל לקבל הודעות.ולהת

   נוחה, פשוטה החדשה האפליקציה
ויפה.  חברת מקומי כבר עובדת כמה 

וישובים שנים בהרבה קיבוצים 
ומפתחת כל הזמן עוד ועוד יישומים 

 לטובת התקשורת הקהילתית.

 הודעות ניתן לצאת דף שימו לב כי ב
נות ימקבוצות מסוימות, שאינן מעני

רק להשתיק את שאפשר , או םאתכ
 ראות לגביהן.ההת

  לחברי הקיבוץ, בעלי זכות הצבעה– 
אנחנו נקיים הצבעת ניסיון בזמן 

הקרוב ויש חשיבות גדולה שכולם 
 יתנסו בה ויראו כי ההצבעה עובדת.

  לכל עזרה ותמיכה ניתן לפנות למיה
 רשף או להגר דוכס.

 
  - 2021תוכניות עבודה [ 3

 2021תכנית העבודה ותקציב הקהילה לשנת 
 אושרו בשיחה ובקלפי. 

מנהלי ומנהלות האגפים מתחילים ליישם את 
 היעדים ולדחוף קדימה את תכניות העבודה.
אישור התוכנית ושינויי התקציב ברוב גדול, 

בהחלט הבעת אמון במנהלי האגפים היה 
והנהלה והעבודה הניצבת בפנינו רבה 

 ומאתגרת.
 
  3קבוצה  –ונה הבנים שכ[ 4

בשעה טובה ומשמחת ולאחר מאמצים רבים, 
הושלמו כל התנאים לתחילת העבודה של 

 12ומתחילים לבנות השלישית,  עשיריהבתי ה
יחידות דיור. הצוות ערוך והכלים כבר מוכנים 

לביסוס  לעבודה ויתחילו בקידוח הקלונסאות
 כבר בשבוע הבא. שיהיה בהצלחה.

לקבוצה השלישית אנו  בניהעם תחילת ה
ערכות לקראת ינכנסים לתהליך חשיבה וה

 הקבוצה הרביעית.קליטת 

 
  – שיחת קיבוץ[ 5

  תתקיים 20:00, בשעה 25/1ביום שני ,
שיחת קיבוץ לאישור יעדי העבודה 

של המגזר העסקי.  2021לתוכנית 
השיחה תהיה בזום ותשודר בערוץ 

900 . 

  ישנה חשיבות גדולה להשתתפות של
ב החברים בשיחה. השימוש בזום מיר

מקל על ההשתתפות ומאפשר להיות 
 חלק ללא יציאה מהבית. 

 
 להלן תוצאות ההצבעה בקלפי מתאריך

29-30.12.2020 
עומר ברק וחנית  -קבלה לחברות  .א

   91%אטיאס    בעד 
תקנון שיוך דירות והתחשבנות על  .ב

 88%ערך הדירות   בעד  
 68%תקנון כלבים    בעד   .ג

 
 כל ההצבעות אושרו כדין. 

 
 המזכירים.    



 
 חברתיתההנהלה ישיבת ה

 3/1/21  מיום

 
 

הגר דוכס, יואב גירש, רחלי  נוכחים:
שדה, לימור בוכריס, עמי זינגר, נופר 

, , רינה כהן, עופר מסד, ירון רייזמעין
 נטע רחמן

 
 2021תקציב קהילה [ 1
 מנהלת כספים –מוזמנת מירב רשף *

 2021מעבר על תקציב הקהילה לשנת 
 התקציב:עיקרי שינויי 

 השפעה על בית אב

הערותשינוי20202021

ליחיד6306300מס אחיד

תוספת /הפחתה לפי מ"ר בנוי510525.315.3מס מוניציפלי

66704טריפל

תלוי בחבילת התוכן7060-10חבילת הוט
 

 עיקרי שינויי התקציב

הערותתקציב20202021

אש"ח שנתי32002800-70תקרת מס איזון

אש"ח שנתי7501000-50פטור לאזרח ותיק

עלית ארנונה60מס מוניציפלי

66704טריפל

 לחודש ₪

לבית אב

7060-10חבילת הוט

 לחודש ₪

לבית אב

אש"ח שנתי100ביטול השלמת שכר חיילים

אש"ח שנתי60-שיפוץ דירות צעירים

 
 

 עיקרי השינויים לאישור  התקציב:
 (2/3עדכון מס איזון: )נדרש רוב של  •

 ₪ 2800מס האיזון הקטנת המס מקסימלי ל  •
 ₪  1000פטור למס איזון מקצבת אזרח ותיק  •
  1:2.5עדכון יחסי ההשתכרות לצורך חישוב מס האיזון במודל עד  •

חבילת טריפל והוזלה בחבילת הכבלים  –תוספת תשלום לתשתיות התקשורת, טלפון, כבלים  •
 של הוט.

 לחודש(₪  1350הפסקת מימון שכר חיילים לקרבי )השלמה ל  •
 לחודש₪  800ל ₪  900במסלול צעירים מ הורדת סבסוד שכר הדירה  •

 

 *השקעות יאושרו בנפרד בהנהלה מול מסגרת התקציב ויתרת התב"ר
 

 החלטה: 

             עובר להצבעה בשיחת הקיבוץ.                  רשמה הגר דוכס   -- מאושר 

 



 
 

 חברתיתההנהלה ישיבת ה
 10/1/21  מיום

 
: הגר דוכס, יואב גירש, רחלי נוכחים

שדה, לימור בוכריס, עמי זינגר, נופר 
מעין, ירון רייז, עופר מסד, רינה כהן, 

 נטע רחמן
 
   בנושא האזורית זום עם המועצה [ 1

 ארנונה ומדידות
 מוזמנים:

 –גזבר המועצה, סיון  –*תומר 
 ארנונהמנהלת מחלקת 

 קיבוץ -דוכס ושאול  מסד *גיורא
 

תומר גזבר  - שיטת חישוב הארנונה
המועצה, נתן הסבר על השינוי 

 בחישוב הארנונה במטה אשר

  הפחתה של אחוזי הבניה בשטח
 העיקרי.

  מהשטח  50%שטחי שרות חיוב לפי
 העיקרי.

 ח המבקר בנושא חישובי "הסבר לדו
 הארנונה למגורים 

 חות אחוז שיטת חישוב ברוטו פ
 בשיטת החישוב

  משרד מחכים לתשובת מנכ"ל
 דלימולפניית המועצה להפנים 

 שיטת החישוב הקיימת.

המועצה קיימה סקר  –סקר נכסים 
 נכסים. מדידה חדשה.

  הפחתה של  –חישוב שטח עיקרי
15% 

  100% –שטחי שירות חנייה ומחסן 

 פרגולה לא לחיוב בכלל 

יש  –תגובה למדידות והחישובים 
אפשרות לערער על המדידות 

 והחישובים
 יהיה כחודש לתגובה על המדידות 

  כפר מסריק עדיין לא קיבלו את
 המדידות החדשות

 
 
 

 הנחות ארנונה לעסקים

  באחריות הקיבוץ לפרק את תשלום
הארנונה של העסקים ולהעביר 

 לעסקים שקיבלו הנחות.

 מעבר לגבייה פרטנית

  אין הנחות על גבייה מרוכזת של
 הארנונה

 קיבוצים  3 -כפר מסריק ועוד כ
היחידים שעדיין עושים גבייה 

 מרוכזת של הארנונה

  ממליצים להעביר גם את חברי כפר
 מסריק לחיוב ישיר מול המועצה

 הערות חברי ההנהלה החברתית:

שהביאו קבוצת המלצת עו"ד נוסף  .1
אפשרות  נהישובים מהמועצה, נת

לא לשנות את שיטת החישוב וחבל 
שהמועצה לא הלכה עם ההמלצה 

 הזו.
להעלות ארנונה בצורה משמעותית  .2

ועוד בתקופה כזו, יש בעיה כל כך 
 ערכית ומוסרית

קט החלפת פרוי –תאורת חצר  .3
נורות הפנסים ללד ע"י המועצה. 
מבקשים לבחון קבלת התשלום 

ם ולעשות לבד. בנוסף מבקשי
תקציב מעודכן  לבחון קבלת

יב ת תאורת החצר. התקצקלתחזו
שמועבר קטן מאד ולא בעלות 

תית של התחזוקה, כפי האמ
שמקבלים היישובים שהמועצה 

 מתחזקת להם.
ת /תקצוב השתתפות במשרת מנהל .4

קהילה. מבקשים את השתתפות 
 כפי שרוב יישובי המועצה מקבלים.

 :החלטה

-הנושא יובא לצוות מתאם )קהילה
טיפול בנושא ועסקים( לחשיבת 

 הארנונה מול המועצה

 

 המזכירים.   

 החלטה: 

  מתנגדים( 2בעד  8מאושר )ברוב של 

 עובר לשיחת קיבוץ וקלפי 



 
 2021ינואר  –דו"ח מהעסקים 

 
: בישיבה שדנה בתוכנית העסקים לשנת כללי
 2020לאור תוצאות לא מלאות עדין, של  2021

הוצגו יעדי הענפים והתוכנית העסקית 
הגשם חזר לאחר חודש  .לשיפור הפעילויות

יבש והתחרות בין מודדי הגשם בקיבוץ 
מ"מ  446עד כה נמדדו כ   .צמודה –ובמטע 

השפעת הקורונה על  .מתחילת העונה
תנו ותלווה את פעילות כפר עדין א העסקים

נראה כי  .הנופש והתיירות בשנה הקרובה
בענפי החקלאות אנחנו עומדים בתוכנית 

וממשיכים להשתפר. ההסדר המעודכן בשוק 
החלב והתמריצים שניתנו ללול מחוק הגליל 

מאפשרים תכנון  - ולמדגה מתוכנית הרפורמה
 למספר שנים קדימה.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
החיטה, החימצה חורף גידולי ה בגד"ש .1

  .רכהנזרעו וממתינים לגשמי הב והאפונה
השנה נכנסנו לגידול בצל בשטח קטן 

 במטרה לבחון את איכות המים והקרקע
ולפתח את הקשרים הנדרשים לשיווק 

 לשוק הירקות. 
רום פרויקט השבחת הקרקעות בברכות ד

 הנעשה -ובחולות נעמן, עליו דווח בהד
 
 

הקודם, יאפשר בשנה הבאה לתכנן 
                   גידולים נוספים בשטחים אלו. 

הישנה הוחלפה במלגזה יד  jcbמלגזת ה 
הועברה לאחריות הגד"ש על מנת ששניה 

כלי ולהפעילו על פי כללי לשמור על ה
  .הבטיחות

 שרותי המלגזה יינתנו בתאום עם הגד"ש. 
 

האבוקדו קטיף הזנים השחורים במטע  .2
הנות מהיבול בשיווק יבעיצומו, ניתן ל

ישיר בכולבו, אין צורך להגיע למטע 
ולהקפיץ את מערכות ההתראה ע"י איסוף 

                           עצמי וגניבת פרי מהמטע. 
 .תוצאות סיכום השנה טובות מהתחזית

דצמבר היבש חייב אותנו להתחיל 
להשקות בחורף... בתקוה להשלים את 

מנת גשם מילוי המאגר בינואר ולקבל 
 מספקת לעונה. 

שיפור הניקוז נראה בחלקות הצפוניות 
הפרויקט,  ובגמר החורף נשלים את

במעבירי המים הצמודים לדרך אלנבי 
 ממזרח, להולכת המים צפונה.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 .ממשיכה בביצועיה הטובים בחלב הרפת .3

 עדכון הסדר המכסות שאושר החודש
שנים קדימה בשימור  3-5מאפשר תכנון 

 המכסות ועדכון המחיר. 
אנחנו עוברים לבקשת מחלבת שטראוס 

  .לאספקת חלב מהדרין
הותקנו מצלמות ברפת והוסדרו דרישות 

מזכיר לחברים שאין כניסה אני  הפיקוח. 
יולים בתקופת הקורונה, טלאזור הרפת ל

 .תודה על ההבנה
 

 



 
 .2020לשנת התחלנו במדגר הראשון בלול  .4

עם קניה  ,האתגר שמציבה מילועוף השנה
זמני  קיצורמחייב  ,של משחטה נוספת

מדגרים לצורך אספקה הההמתנה בין 
שוטפת של עופות. האינטגרציה תומכת 

בכל שרשרת הגידול ומנסה לתכנן עם 
המגדלים את המדגרים לשנה הקרובה. 

קיבל פיצוי נוסף שלנו התבשרנו שהלול 
 2018-2019על שנים מחוק הגליל גם 

בעקבות פניה וטיפול של ראש הנקרה 
שמזכה את כל לולי האינטגרציה במטה 
 -אשר. פיצוי זה שיפר את רווחי הלול ב

 ש"ח נוספים.לף א 712
 

צמצמנו את הדגים לשמירת במדגה  .5
בהצלחה ממשיכים להתמודד  .החורף

עם להקת השקנאים,  ,חלקית בלבד
השלמנו את  .להמשיך ולנדוד שמסרבת

ה של המערכות הסולאריות צבתכנית הה
הצפות על ברכות הדגים וברבעון הקרוב 
נעסוק בהכנת התשתיות לחשמל ולעיגון 

המצופים בגדות הברכות. העברת 
התשתית להולכת החשמל לקיבוץ תושלם 

במקביל עד הגעת המצופים והפאנלים 
להרכבה והתקנה. בשוק הדגים יש ירידה 

בכל הארגון בעקבות  בכמויות הנצרכות
הסגרים, סגירת השווקים הפתוחים, 

המסעדות והמלונות ובעיקר התחרות 
הקשה עם הייבוא ואנחנו נדרשים 

להתארגן במסגרת חלוקת המכסות 
בארגון. ננסה להגדיל את חלקנו בדגי 
איכות )באס, לברק( ולעמוד בתוכנית 
שהצגנו ובמכירת מלאי הדגים הקיים 

וצי שיווק נוספים בברכות ע"י פתיחת ער
 ושמירה על מחיר גבוה.

 
 אנרגיה סולארית  .6

התקנת המערכות על הגגות הושלמה 
בדצמבר ואנחנו נהנים מיצור חשמל נוסף. 
יש להשלים את הבדיקות והחשבון הסופי 
לסיכום ההתקנה ובחינת איכות המערכת, 

כניסה לשרות ואחזקת המערכות של 
חברת נופר אנרג'י והפיקוח הצמוד של 

לאחד את יש חברת גולן סולאר. 
המערכות הישנות והחדשות למערכת 
בקרה שוטפת וניטור תקלות ולהמתין 

 לשמש שתבצע את חלקה בעסקה.
 
 

מאגר מי השיטפונות שאב במלוא  -מים  .7
המרץ את מי החילזון הטובים במערכת 

להשקות בחודש  תחלנוה .יההגשם השני
שלים בשאיבה נהמטע והבצל והיבש את 

כות יאת החסר למילוי המאגר ובר נוספת
כולל שאיבת הנגר העילי  ,הדגים

מהתעלות המנקזות מדרום את שטחי 
הגד"ש והמטע. תודה לאמיר שני וגלעד 

שברוח ובגשם דואגים למערכות דוכס 
 השאיבה להמשיך ולעבוד.

 
 תיירות + כפר הנופש  .8

 סגר נוסף... קיבלנו תרומה למשאית
ים, לעידוד מזון עבור חצר הראשונ מכירת

פעילות התיירות ופיתוח האתר לאחר 
ה ממשבר הקורונה. הפרויקט בבניה היציא

יגיע בחודש הבא לקיבוץ, יעבור את ו
ההתאמות והאישורים הנדרשים 

בתקוה  האזורית, להפעלתו עם המועצה
הנות מקפה איכותי, ישבאביב נוכל ל

 מאפה ביתי והפתעות נוספות.
 

עם  זכר ההבנותיאושר מ –קאנביס  .9
השותפים לפיתוח שלב א' על מנת 

את  מחקר ופיתוחלהתחיל ולגדל במסגרת 
כנית שלב הצמחים הראשונים בחווה. ת

א' תבוצע בתוך מכולות ייעודיות לגידול 
מבוקר על מנת להגיע ליעדי האיכות 

הנדרשים ליצוא תפרחות ונראות תפרחת 
לשיווק ולהשלים את המבדקים הנדרשים 

זה יאפשר לנו לאישור החווה. שלב 
להיכנס בביטחון גדול יותר לבניית 

החלטה על פיתוח החווה יחד להחממות ו
עם השותפים המכירים היטב את שוק 

 הקאנביס בארץ ובחו"ל.
 

 ירון רייז

 



 
 עדכונים מהעסקים העצמאיים

תחום העסקים העצמאיים )יזמויות( הולך 
ומתפתח. כשהתחלתי את התפקיד לפני כמה 

יזמויות בערך.  15שנים היו רשומות אצלנו 
 45-היום ברשימת העסקים העצמאיים יש כ

עסקים. חשוב להגיד שהשינוי אינו רק סמנטי 
במעבר בין "יזמויות" ל"עסקים עצמאיים". 

המעבר לקיבוץ מתחדש וככל שהשנים עם 
עוברות מתחדדת המהות של עסק עצמאי 

ושל להיות בעל עסק עצמאי. זו לא רק 
יזמות, שמבטאת בעיקר את ההיבט היזמי של 

הקמת עסק או הגשמת חלום. מדובר על 
ניהול עסק, קטן או בינוני אמנם, ועדיין ניהול 
עסק שכולל עיסוק מקצועי גם בתחום העסק 

בל גם בהיבט של שיווק ומכירות עצמו א
וניהול חשבונאי וגבייה ופרסום. בעל העסק 

העצמאי, עושה בעצמו את רוב המשימות 
שבמקום עבודה רגיל מתחלקות בין מספר 

אנשי מקצוע. מתוך ההבנה שמדובר 
בהתמודדות מורכבת של בעלי העסקים 

העצמאיים, אנחנו מנסים לסייע ככל הניתן 
גשים והרצאות, ייעוץ במתן הדרכה, קיום מפ

 וכו'. 

בימים אלו מסתיימת העבודה על הדוחות 
. מאחר ורואי החשבון 2019הכספיים של שנת 

של העסקים מגישים את הדו"ח הסופי ליזם 
ספטמבר של השנה -ולקיבוץ לקראת אוגוסט

העוקבת, אנחנו יכולים לבצע את הסיכום רק 
 2019כשנה לאחר סיום השנה. כלומר, דוחות 

עסקים הוגשו ובקרוב יסתיים העיבוד של ה
 שלהם לצורך חיוב או זיכוי במס איזון. 

זוהי הזדמנות להזכיר כי כל חבר/ת קיבוץ 
שיש לו/ה הכנסה מעסק פרטי, מחויבים 

 לדווח עליה לקיבוץ מאחר ועל פי ההתנהלות 

 

 

מול מס הכנסה, בפועל רואה החשבון של 
  העסק מדווח כאילו לעסק הייתה אפס הכנסה
במהלך השנה, והקיבוץ במסגרת הדוחות שלו 

מדווח על ההכנסה של היזם. לאחרונה 
התפרסמו מכתבים מטעם הנה"ח הקוראים 

לחברים להקפיד בנושא זה לאור חקירות של 
מס הכנסה שבוצעו בחודשים האחרונים בשל 

 אי דיווח. 

הפקת אני מקדמת במהלך החודש הקרוב 
תים "שובר מתנה" שיכלול את כל השירו

יכולים שלנו והפינוקים שהעסקים העצמאיים 
שירצו אלו להציע. כאשר השובר יהיה מוכן, 

לקנות מתנה יוכלו לרכוש שובר ומקבל/ת 
בכל אחד אותו המתנה יוכלו לבחור לממש 

. אני מכירה קיבוצים שיש מהעסקים שלנו
בהם שובר כזה וכל מתנה שנותנים לעובדים 

שובר באותו הקיבוץ למשל, היא אותו 
למימוש בעסקים של הקיבוץ. בעלי עסקים 

יש לפנות  –קטנים שמעוניינים להשתתף 
. שלחתי לכם פרטים 31.1.2021-אליי עד ה
 בדוא"ל. 

בעקבות הקורונה וההשלכות שלה על 
הפגיעה בעסקים הקטנים בכל הארץ, 

המועצה האזורית פועלת לא מעט בשביל 
לסייע לעסקים עצמאיים. אני מפרסמת את 

ההצעות המגיעות אליי בקבוצת הווטסאפ  כל
של העסקים )זו הזדמנות להזמין את מי 

שבמקרה אולי התפקשש ולא מופיע בקבוצה( 
וממליצה מאד לנצל את ההצעות של 

 המועצה. 

גם בקיבוץ אנחנו עושים מאמצים לסייע ככל 
הניתן בקבלת המענקים או ההקלות שניתנות 

יבוץ ע"י המדינה, ובנוסף מסייעים גם כק
 לעסקים העצמאיים שיש להם צורך בכך.

לשמחתי במהלך החודשים האחרונים )אולי 
בזכות הקורונה והמעבר לעבודה מהבית( יש 

יותר חברים שמעוניינים לפתח הכנסה נוספת 
ואני מזמינה  –או עיסוק והגשמת חלומות 

אתכם לפנות אליי לעזרה וחשיבה עד 
 להגשמת היעד והחלום. 

     
אילת  עפר    



 

זאב יעקב שלח למערכת זיכרונות 
שעלו בליבו. שמחים לפרסם ומאחלים 

לו עוד שנים של בריאות פעילות 
 וזיכרונות...

 בנימה נוסטלגית
 זיכרונות מימי ארץ ישראל המנדטורית.

כשסיימנו את תקופת "חברות נוער" 
 1942 -הזורע הגענו ב קיבוצים גן שמואל וב

קבוצה גדולה של  לקיבוץ משמר זבולון דאז.
 צעירים וצעירות תוססים ונלהבים. 

לא היה איפה לשכן אותנו, כי הסוכנות 
פקה היהודית הבטיחה אוהלים אבל לא סי

אותם. בצפון הקיבוץ היו מספר בניינים 
, בלי גגות, בלי שהושלם בהם השלד בלבד

דלתות ובלי חלונות. כיסו אותם במחצלות 
לא היה  "דירות". ב1942ושם שוכנו בקיץ 

לא מים ולא שירותים.ובטח , כמובן חשמל  

מכשיר הרדיו היחידי היה בחדר באותן שנים, 
נפתח לשמיעת החדשות כאשר  האוכל והוא

אותן ברמקול מחוץ לחדר  יםשומעכולם 
האוכל. היה אחראי על הרדיו ורק הוא רשאי 

 החדשות נפתחה בסוףהיה להפעיל אותו. 
 דלת חדר האוכל ומותר היה להיכנס, אבל 

רק למבוגרים ולא לילדים. שמרו בקפדנות על 
המנהג הזה. זה לא כמו היום שחדר האוכל 

פתוח. הדלתות היו סגורות במשך כל שעות 
היום ואז צלצלו בפעמון כסימן להתחלת 

הארוחה או אירוע אחר ואז נכנסו כולם בבת 
 אחת לחדר האוכל.

יילי הבריגדה )אותם כאשר השתחררו ח
חברים שהתגייסו לצבא הבריטי( מהשרות 

בשדות המלחמה באירופה ובצפון אפריקה, 
הופיעו מכשירי הרדיו הפרטיים הראשונים 

 ואז החלו להקשיב להם גם בחדרים.

 

                                                                                                       
 זאב יעקב

 

 

אייל רייז שלח לנו קטע מצולם ו 
 64מעיתון "על המשמר" שיצא לפני 

שנים. אם תקראו אותו תופתעו כמונו 
לראות איזו הבחנה ואיזה ראיית 

 יתה למחבר...ההנולד 

 

 



 

 מיומנו של מפגין לוחם

 .פוסט מעצר, זהירות ארוך

אמלק; אני אחד מהארבעה שבילו את ליל 
שבת במגרש הרוסים. החזיקו אותי עצור 

 .שעות על לא עוול בכפי 24מעל 

יצאנו מתל אביב אני  14.11בשבת האחרונה 
וחבריי היקרים למחאה ונסענו לכיוון מחלף 

בצעדת , במטרה להשתתף 1חמד שעל כביש 
התקווה הגדולה שתוכננה לצאת בדיוק משם 
ולהגיע עד לבלפור עם הצוללות המתנפחות. 
הצעדה תוכננה להתקיים בשביל קטן שקיים 

מעבר לגדר הביטחון שסוגרת את הכביש, 

 .1כלומר בכלל לא התכוונו לחסום את כביש 
חשוב לציין בנקודה זו שעד לשעת יציאת 

את הצעדה, המשטרה הבטיחה שתאבטח 
תן לנו למלא את יהמפגינים הצועדים ות

 -חובותינו כאזרחים במדינה דמוקרטית 
להפגין נגד השלטון. בנוסף חשוב להזכיר את 

מהות הערביות באוגוסט האחרון יצעדת הא
שקיבלה ליווי מלא ממשטרת ירושלים על 

 .. תעשו את החושבים בעצמכם1כביש 
בדיוק הגענו למחלף חמד וירדנו  13:30בשעה 

אוטובוס, הצעדה כבר החלה והלכנו מהר מה

 .כדי להצטרף לנשיאת הצוללות
אני ירדתי ראשון מהאוטובוס וראיתי שיש 

גן באזור הצוללת השחורה הגדולה. רצתי אבל
לכיוון וראיתי את כוחות המשטרה חוסמים 

ובמקביל מתעמתים עם  1את הירידה לכביש 
המפגינים על הצוללת. כאן חשוב לציין 

וללות מתנפחות מפלסטיק. האויב שמדובר בצ
ם כי מסוכן של מדינת ישראל בחודשיה

 .האחרונים
ברגע שקלטתי את המתרחש, חיפשתי ידית 
אחיזה פנויה בצוללת כדי לעזור למפגינים 

לקחת אותה לשביל שמחוץ לכביש ולהמשיך 

 .בצעדה

שלושה שוטרים ששמם שמור אצלי טוב טוב 
ברגע הזה בראש החליטו להתלבש עליי. 

שחררתי את הצוללת והשוטר הראשי קרא 
לשלושה שהיו איתי ״תעצרו אותו״. שלושתם 

תפסו אותי והוציאו אותי מההמון תוך כדי 
שהם מעקמים את הידיים שלי אחורה למרות 
שאני צועק להם שישחררו את הידיים כי אני 

כל זה קרה בתוך לא אלים ולא מתנגד להם. 
דקות לקח למשטרה לעצור אותי  5דקות.  5-כ

מהרגע שירדתי מהאוטובוס. אפילו לא 

 .הספקתי להזיע

 .ככה זה כשעוצרים אנשים סתם
אחרי המתנה ארוכה יצאנו לדרך לכיוון תחנת 

משטרת הראל שבמבשרת ציון. כשהגענו 
לתחנה התחלנו להבין את גודל המאורע. 

 24אחד אחרי השני נכנסו למתחם התחנה 
עצורים פוליטיים, אני באמת מבטיח לכם, 

האנשים הכי טובים בארץ. לוחמים אחד 

 .תאחד, אריו
שעות ישבנו על הדשא שבמתחם  9-במשך כ

התחנה וחיכינו בזמן שחוקרים את כולנו. 
עורכי הדין היקרים מאוד דניאל חקלאי וגבי 

לסקי הגיעו לתת יעוץ ולעזור, הייתה תחושה 
שכרגיל הכל יסתיים עד הלילה וכולנו נחזור 

 .הביתה לישון בסוף היום
 בשלב מסוים עורכי הדין כינסו אותנו ואמרו
שהשוטרים החליטו שכמעט כולם ישתחררו 

תימה על תנאים מגבילים הלילה עם ח
תנו יבלו את הלילה במעצר וארבעה מא

 .במגרש הרוסים ויבואו מחר בפני שופט
בצורה אקראית לגמרי ועל אף אישומים 

דומים בין כל המפגינים, לקחו אותי יחד עם 
רועי פלג, אוריאן דיימונד ויובל לוטם בשעה 

ילה למגרש הרוסים בירושלים. שם בל 2
התחלנו תהליך של קבלה לבית המעצר, 
הפקדת חפצים, בדיקה גופנית בעירום, 

תחקור, צילומים, בדיקת קורונה ובעיקר 

 .הרבה המתנה
בערך סוף סוף הכניסו אותנו  4בשעה 

לחדרים עם מיטות ושמיכה כדי שנוכל לישון. 
נו הורידו לנו את השרוכים מהנעליים ולקחו ל

את הקפוצ׳ונים כאחרוני האסירים. כל 
הפעולות בצורה מתישה ומשפילה, נתנו לנו 

 .להרגיש כמו עבריינים
אחרי שעתיים שינה העירו אותנו בצעקות, 

לקחו אותנו אזוקים בידיים  7ובשעה 
וברגליים לתא מעצר קטנטן שנמצא מתחת 

שעות  6-7שם חיכינו במשך לבית המשפט, 



לדיון שלנו. מצאנו את עצמנו ישנים על 
הרצפה, קופאים מקור, שמים את הראש על 

 .בקבוק מים. חוויה מאוד לא נעימה
שעות בהן הוחזקנו  24-לבסוף אחרי יותר מ

עצורים על לא עוול בכפינו שוחררנו עם 
אותם תנאים מגבילים כמו החברים 

 .ב לפניששוחררו בער
קשה לתאר את תחושת ההשפלה והביזוי 
שהרגשתי. לא הפסקתי לחשוב איך יכול 

 .להיות שהמדינה שלי הביאה אותי למצב כזה
שירות, לחמתי בצבא תוך  אני שעשיתי שנת

תי של חיי למען המדינה מקבל סיכון אמ

 .משפילכזה יחס ממנה כעת 
אתה יושב שם בתא ופשוט לא מאמין שזה 

מה שקורה איתך כרגע. אשכרה מחזיקים 
אותך בניגוד לרצונך בלי יכולת לעשות כלום, 

נותנים לך הרגשה ששולטים בך ושאתה 
כלום, וכל זה בגלל שהפגנת נגד ראש 

 .הממשלה
חברים אם גם אתם מפחדים מימים חשוכים 

לכם שהם כבר כאן ממש. כולכם אז דעו 
מכירים אותי ויודעים שאני לא אלים. בחיים 

לא השתתפתי במכות. אתמול עצרו אותי 
מעצר פוליטי ואם זה לא יגרום לכם לקום 

מהספה ולצאת להפגין אני כבר לא יודע מה 

 .צריך לקרות
יום ממחלף חמד  30קיבלתי הרחקה של 

יות. )איזה פספוס( ומהפגנות וצעדות לא חוק

 .אני אהיה בסדר
עברתי חוויה מטלטלת והרגשות שם בתוך 

המעצר מעורבים ומלאים בהכל. אתה כועס 
ועצבני וצוחק גם לפעמים וגם בוכה. בכיתי 
כי לא הבנתי מה אני עושה שם ואיך הגעתי 
לשם. הסיטואציה זרה לי לחלוטין והחוקרת 

שחקרה אותי בתחנת הראל הייתה אמורה 
בתחנה. בסוף החליטה להבין את זה כבר 

לשלוח אותי ללילה במעצר. ממש כל הכבוד 
למשטרת ישראל שתפסה את הפושע הכי 

 .מסוכן בארץ
הימים המפחידים כבר כאן. אין בעיה  ,חברים

שתמשיכו להתעלם ולהגיד לעצמכם שהכל 
טוב. אבל מה תעשו ביום שידפקו לכם בדלת 

כי שמתם את הפתק הלא נכון בקלפי או כי 

 ?הפוסט הלא נכון בפייסבוק כתבתם את
בשבת הקרובה אני לא אגיע למחלף חמד. 

אז המעצר  ,איש 4000לא תהיו שם אבל אם 
שלי היה לשווא והמשטרה השיגה את 

מתוך מאות  24מטרתה. אתמול עצרו 
צועדים, כמה נראה לכם שיעצרו כשיהיו 

 ?אלפים
העצורים תומכי זה הזמן להודות למערך 

אותנו מהרגע  שטיפל בנו מדהים וליווה
הראשון ועד השחרור מבית המשפט 

בירושלים. ישנתי אתמול טוב והתאוששתי 
-אבל החוויה תלווה אותי תמיד. אותי ועוד כ

עצורים פוליטיים מתחילת המחאה  300

 .שכולם ללא יוצא דופן יצאו בלי כתב אישום
סימני השאלה קשים והמציאות דופקת לנו 

ם ושל כאפה אבל כל טעות כזו של השוטרי
הממשלה רק מדרבנת אותנו עוד ועוד ונותנת 

 .לנו כוח להמשיך

 בבקשה קומו מהספות
 צאו להפגין ובואו לבלפור

חייבים להעיף את הרעה החולה הזאת ולצאת 

 .לדרך חדשה

  נירון מזרחי   ️❤ אנחנו התקווה

 

 

 הודעה חשובה 

 

 לחברים שלום.

ברצוננו לעדכן כי בשבוע האחרון הצטרפה 
 לצוות מזכירות המרפאה ענת מקדשי

 - ז לאור שינויים צפוייםרכהתפקיד יצא למ
שרה ימ 50%לפרייזר ירידה של יפעת 

רשף. וסיום עבודתה של מיה   

הצלחה נאחל לענת השתלבות מהירה ו
 בתפקיד



 

 20201 ינואר -ד"שתיות

נפגשתי עם גלעד דוכס כדי לשמוע מה חדש 
 באגף התשתיות. 

  הסתיים שלב ראשון של פרויקט גדול שכבר
דיווחנו עליו. מדובר בהעברת קו מתח גבוה 

תת קרקעי וחיזוק מערכת החשמל לשנים 
הבאות. הנחנו צינורות מאזור המדגה עד 

)מאחורי למרכזית החשמל שבדרום הקיבוץ 
בתכנון, לחבר קו מתח גבוה בין  .המוסך(

. הקו 2021שתי הנקודות עד אמצע פברואר 
הזה ישרת את הפעילות הקיימת ובעיקר את 

החשמל שייוצר במערכות הסולאריות על 
 בריכות הדגים. 

  השלב השני של אותו פרויקט הוא הארכה
איגום. נוספת וחיבור בין השנאי בבריכות ל

בתיאום ובשיתוף עם  השלב הזה ייעשה
 המוא"ז מטה אשר .

   

 

  אנחנו מתקדמים ומתקרבים  –תקשורת
סיבים  –לסיום והשלמת התוכניות למבצע 

אופטיים לכל בית. כרגע בשלב המכרז 
 כשהביצוע מתוכנן להיות בפברואר הקרוב. 

 אחרי הכנות  – ת התקשורתהעברת מרכזיי
רבות ולא פשוטות אנחנו ניגשים להעברת 

יה שמותקנת היום במקלט ע"י אילן המרכזי
זבולוני למרכזיה הראשית בחדר האוכל. 

במהלך חודש פברואר.   –התכנית לביצוע 
עמד מאחורי המבצע והוביל אותו היו מי ש

ומגיעה להם  נפתלי פניגר ומשה מקדשי
 תודה והערכה.

 

 
 

  מבצע חשוב וגדול נוסף בוצע ע"י צוות
. הונחו כבלי איגורהחשמלאים שלנו בפיקוד 

חשמל ותקשורת לחיבור הבתים החדשים 
שנבנים בימים אלו על הדשא של הכדורגל. 

הבתים כבר מתרוממים ותשתית החשמל 
 עבורם כבר מוכנה. 

  בשטח המערבי של  –אם הזכרנו בנייה
פונו המכולות שכונת הבנים החדשה 

וערמות הציוד כדי לאפשר המשך בנייה. 
יחידות  12ת בשטח הפנוי עתידים להיבנו

משפחתיות חדשות לעשיריית הנקלטים 
השלישית. בקרוב יתחיל לעבוד במקום 

מקדח ענק שינעץ כלונסאות בקרקע כדי 
לחזק את היסודות. העבודה הזאת תייצר 

רעש גדול ונצטרך להיעזר בסבלנות עד 
 שהעבדה תסתיים. 

 

 



  לאורך הכביש יש היום  –הכביש ההיקפי
ורות ומכשולים כמה קטעים בעיתיים עם ב

וחלקם לא מואר מספיק. כרגע מתבצעת 
פעילות לתכנון הכביש לכל אורכו שבסופו 

הוא יהיה סלול באספלט ומואר כראוי. 
המבצע הזה גם הוא יהיה בסיוע המוא"ז 

מטה אשר. אנחנו מנסים לזרז ככל האפשר 
 סבלנות ואורך רוח.מתבקשים ל –ועד אז 

 

 
 פיתוח. עשינו  מגרש חנייה ליד סילורה

מבצע יפה ומהיר וסידרנו את כל השטח 
המוזנח כבר שנים שממזרח ומצפון למפעל. 

יש שם היום שטחי חנייה וגם תאורה חדשה 
 ומספקת. 

  לפני כמה ימים נגנב זוג אופניים  –בטחון
חשמליים שעמד ליד אבנר כרמלי. זה כבר 

מקרה שלישי של אופניים חשמליים ואנחנו 
ני מבקש מהחברים רואים את זה בחומרה. א

שיגדילו ערנות ויגדילו ראש ובכל מקרה של 
לפנות אליו ו/או  –אדם לא מוכר או חשוד 

 לגלעד דוכס. להודיע 
 

 

 
 קשורת .חדשות מאגף ת

 
תחום התקשורת  בקיבוץ כפוף לאגף 

 מיעסקים ועוסק בתחוההתשתיות ולמנהל 
 טלפוניה וטלוויזיה ., אינטרנטהתקשורת 

 
אני, משה מקדשי, מרכז את התחום, בעזרתם 
 של עירד דוכס שאחראי על תחום האינטרנט

 שאחראי על תחום הטלוויזיה.פניגר ונפתלי 
בתכנון תחום התקשורת עסק  2020בשנת 

ושדרוג מערכת טלוויזיה ואינטרנט ובשנת 
נבצע חלק מהתכנון בהתאם לתקציב   2021

 שמוקצה כל שנה לתקשורת .
 

יתחיל  2021בשנת  - בתחום האינטרנט
פרויקט של חיבור בתי החברים לסיב אופטי 

 לשיפור איכות ומהירות הגלישה.
בתחום הטלוויזיה נחתם חוזה חדש עם 

 החודשיים עבור התעריפים .חברת הוט
 בממוצע. 10% -החבילות הוזלו בכ

 ,  18/1/2021החוזה נכנס לתוקף ב
 

תכולת החבילות בחבילה א וחבילה ג נשארו 
 ללא שינוי .

הופ לא נכלל בחבילה כפי  78בחבילה ב ערוץ 
שהיה בהסכם הישן.  ניתן יהיה לרכוש את 

 שקל כולל מע"מ. 4.9הערוץ במחיר של 
את הערוץ מוזמן לפנות חבר שמעונין לרכוש 

 אלי .
 

אסא לבהזדמנות  זאת  נודה לדוד שמאלי ו
 יםרמץ  שבמשך שנים רבות נתנו שרות לחבר

 בתחום התקשורת והטלוויזיה.
 

                                                                              –בברכה      
 

 מנהל פרויקטים ותקשורת משה מקדשי
 

 



 

 גיחה חורפית לנחל שלנו

אחרי שבת שעברה, יצאה השמש, בוקר הב
ימי גשם סוערים. החלטנו לנצל את המצב, 

ציוד לפיקניק אתנו ארוחת בקר קלה ולקחנו 
 לקטע הנעמן המשוחזר.  -ויאללה 

כבר סיפרנו לכם על המקום במדור שלנו 
משהו משתנה כל הזמן בקטע  –ובכל זאת 

הזה וחשוב שכולנו נדע ונגיע לבקר. הרי 
 המקום המופלא הזה הוא "ממש מתחת לאף"

 

בחודשים האחרונים, בין גשם לשמש בוצעה 
נטיעה גדולה ומרשימה של עצים ישראליים 

בשטחים שפונו קודם לכן מחורשת 
האקליפטוסים. באביב הקרוב הם בטח יתכסו 

 ה עוד יותר יפה. ירוק והמקום יהי

מדרכות סלולות אספלט  –והחידוש האחרון 
מחייב כל החוק  .כדי לעמוד בחוק ההנגשה

גורם שמפתח אתר תיירות לדאוג לכך שגם 
נכים עם כסאות גלגלים יוכלו לבקר וליהנות. 

המדרכות החדשות מתחילות באזור השער 
של בריכות לוחמיי הגטאות ומתקדמות כמה 

ל הקטע שבו הנחל זורם מאות מטר צפונה בכ
 בנתיב הישן. 

 

 

 

להולכי הרגל, לנוסעים  -אני ממליץ לכולכם 
רוצים להגיע בקלנועית. באופנים וגם לאלו ש

מים, ירוק,  בואו כולכם למקום שכולו טבע
 פשוט נפלא!  –ועופות ושקט 

 

 

 אברהם     



 

 

 

 

 ירח קר מעל פריז

בשבוע האחרון, )אולי בתיאום?( הגיעו שני 
מכתבים מפתיעים: אחד מאמנון אדיב, בן 

 –הקיבוץ שחי בפריז והשני, מאחיו של אמנון 
אביב. אמנון שלח תמונות וחגי -חי בתלה ,חגי

שלח שיר פרי עטו. חשבנו שיש להם מקום 
 בעיתון שלנו והם לפניכם. 

 

ארגתי שורות של צבעים שונים ואף נוגדים, עם 

  . תודה ותהרבה געגועים והוקר

                                                נוף נעורי 

                            בקיבוץ גדלתי, בין חומות לשמים פתוחים
               ריח מן המערב עבר דרך חרכי התריסים

                                                          .ובמנות מוקצבות

                             גדלתי, בין צפרי השיר בשפעת צליליהן
                        לדקלומים מונוטוניים וסדורים

                            עם המנגינות החוזרות ובקידוש צורתן
               דמת רק כשתקליט הווניל סודק ומתעקםונהמוזיקה 

                    גדלתי בין חופש הגוף, לכבלי החשיבה המשועבדת
                     .מעוטף וכלוא בשרשראות ברזלכל משפט ותוו 

                    גדלתי בין רעשי הרוחות השורקות
                                          המנשיבות את ענפי האיקליפטוס

                                               .הצועקים הנעים סחור סחור

                                             גדלתי, עם הרעש שאינו נשמע
                                                     סופג חריג פורץשכאשר מה 

                                   .יםנימבטים ננעצים ורגשות עו

                                     גדלתי, בין אינסוף תלמים וצבעים
                               כולם ישרים ואחידי גוון

             -לאופק ורק בסופם הבלתי נראה שמעבר
 רבים הנתיבים והגוונים

 2020יב ספטמבר חגי אד

 

הנות מתחנת ירגע לפני עוצר הקורונה עוד אפשר ל"
 . ירח קר עולה מעל אגם בפריז.הערב החורפי

 ,מרות העציםצאורות הרחוב עוזרות לירח, מבעד ל
וד ערב נעים בחיק להאיר את דרכי אל ביתי לע

 משפחתי

 בתודה על ילדות מאושרת והתבגרות בקיבוץ שלנו

 אמנון אדיב    "שלכם באהבה  

 

 



 
 הבונה והשועל

באחד מימי הסגר העוברים עלינו לרעה, גונב 
כתבה ספר ילדים בשם:  ששולה גינתלאוזני 

הבונה והשועל". פניתי לשולה ובקושי רב “
 -חילצתי ממנה מספר מילים 

"ישבתי בבית וחשבתי מה לעשות כשהעולם 
אין  מסביב סגור והחיים כאילו עצרו מלכת.

בסיפור שהמצאתי א. נזכרתי יוצא ואין ב
כשהיו עוד  - אינני יודעת יש מאין - לילדי

לפני שנים רבות. סיפור העובר מדור  ,קטנים
לדור, כי אני ממשיכה לספר אותו גם לשני 

 נכדי הצעירים.

באינטרנט יש תוכנה ידידותית העוזרת 
בעזרתה הצלחתי לכתוב ולמתחילים כמוני, 

 את הספר הלכה למעשה.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 –האיורים לספר ציירה בכישרון מופלא את 
, שאני חייבת לה תודה גדולה. חופית סהר

איוריה מאירים את הסיפור בחיים חדשים 
 המשמחים  את הקוראים הצעירים.

הכנתי מספר עותקים כדי לתת אותם במתנה 
 לגנים שלנו בגיל הרך ".

שאלתי  –האם יבואו עוד ספרים בעקבותיו 
 את שולה.

, ענתה והמשיכה מהורהרת ”"אינני יודעת
 בדרכה.

כך נולד רעיון יצירתי בימי מגפה עצובה 
וקשה, ושיתוף פעולה לא שגרתי בין שתי 

. שהעזו להציג לעולם את פרי יצירתןנשים 
ליוצר אחר שלנו, שגם  הספר הזה מצטרף

     נועם דוכס. –ספר לאחרונה הוא כתב 
 הנעשה לפני מספר חודשים(-)נזכר בהד

חופית את לעצמי לברך את שולה, אני מרשה 
נועם בשם כל הקיבוץ. התחלה גם את ו

 צנועה שיש בה הרבה גאווה.

 גליה שטיין

 


